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Nyomtatott és online sajtó 
         

     

  

Várhelyi Olivér: együttműködésre van szükség Ukrajna újjáépítéséhez 
2023. május 2. – MTI, Karpatalja.ma, Hirado.hu, Index.hu, MagyarHírlap. HírTV 

A háború okozta károk, ahogy a szükségletek is, óriásiak Ukrajnában, ezért együtt kell dolgozni 

Kijevvel és más nemzetközi partnerekkel az ország újjáépítésén - jelentette ki Várhelyi Olivér 

szomszédságpolitikáért és bővítésért felelős biztos Brüsszelben kedden. Várhelyi Olivér, az 

Európai Bizottság épületében rendezett, az Ukrajnai Zsidó Hitközségek Szövetségének (FJCU) 

az ukrajnai menekültek megmentésében kifejtett erőfeszítéseit bemutató fotókiállítás 

megnyitóján elmondta, a szövetség egyik vezetőjeként Raphael Rutman rabbi, valamint 

kollégáinak és önkénteseinek munkája példaértékű Ukrajna népének védelme és támogatása 

terén. Elmondta: a szövetség munkája Ukrajna valamennyi régiójára kiterjed, a háború által 

leginkább érintett és legnehezebben megközelíthető területeken nyújt támogatást a 

rászorulóknak, zsidó és nem zsidó közösségek tagjainak egyaránt. Emberek életét védelmezi, 

élelemet, szállást, higiéniai ellátást és gyógyszereket biztosít, vagy az evakuálásban nyújt 

segítséget annak ellenére, hogy munkatársainak testi épsége veszélyben van - emelte ki a 

magyar uniós biztos. "Az Ukrajnának és polgárainak nyújtott segítségünknek - a nemzetközi 

közösséggel együtt - mindaddig, amíg a háború dúl, és azt követően is, a helyreállítás és az 

újjáépítés évei alatt, folytatódnia kell" - fogalmazott Várhelyi Olivér, majd hozzátette: a háború 

kezdete óta az Európai Unió 68 milliárd eurót bocsátott rendelkezésre Ukrajna támogatásához. 

Ukrajna és népe számíthat az Európai Bizottság támogatására - tette hozzá az uniós biztos. 

 

Forró Krisztián a ta3-on: Az egyedüli elfogadható eredmény, ha bejutunk a 

parlamentbe. Minden más kudarc! 
2023. május 2. – ma7.sk  

A ta3 hírtelevízió Téma dňa (A nap témája) politikai vitaműsorának vendége volt kedden este 

Forró Krisztián, a Szövetség párt országos elnöke. A magyar politikusnak, a műsor egyik alcíme 

szerint, a magyarok közötti, a közelgő választások miatti nyugtalanságra kellett volna 

magyarázatot adnia. Ez alatt, mint kiderült, a műsorvezető, Peter Bielik elsősorban a jelöltlista 

összeállítása, illetve a platformok közti együttműködés problémáit értette. Bielik úgy 

fogalmazott, a pártnak a már a programalkotással kellene foglalkoznia, miközben a személyi 

kérdések még nincsenek lezárva, s ráadásul a közvéleménykutatások eredményei sem 

garantálják a párt parlamentbe jutását. „Hol vannak már azok az idők, amikor az MKP vagy 

Most-Híd tíz százalék körüli eredményt értek el!” – sóhajtotta Bielik, de Forró Krisztián nem 

vette fel a kesztyűt és a provokatívnak tűnő felvezetés ellenére nagyon higgadtan nyilatkozott 

a választásokkal kapcsolatos munkáról. A pártelnök az évtizedek óta elhanyagolt régiókkal való 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/nezopont/varhelyi-oliver-egyuttmukodesre-van-szukseg-ukrajna-ujjaepitesehez/
https://ma7.sk/aktualis/forro-krisztian-a-ta3-az-egyeduli-elfogadhato-eredmeny-ha-bejutunk-a-parlamentbe-minden
https://ma7.sk/aktualis/forro-krisztian-a-ta3-az-egyeduli-elfogadhato-eredmeny-ha-bejutunk-a-parlamentbe-minden
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foglalkozásra, illetve a környezetvédelem kérdéseire helyezte a hangsúlyt. Kiemelte, szerinte 

ezek azok a témák, amelyek miatt nyugtalanságról lehet beszélni. 

 
Jóváhagyta a képviselőház tanügyi bizottsága a felsőoktatási törvény tervezetét 
2023. május 2. – maszol.ro, Krónika 

Módosításokkal hagyta jóvá kedden a képviselőház tanügyi bizottsága a felsőoktatási törvény 

tervezetét. A bizottság az RMDSZ több módosító javaslatát is jóváhagyta, például azt, miszerint 

a romániai felsőoktatás minőségét ellenőrző ügynökség (ARACIS) által végzett kiértékeléseken 

kell lennie egy kisebbséginek is a bizottság tagjai között, amennyiben az ellenőrzés olyan 

felsőoktatási intézményben történik, ahol az adott kisebbség nyelvén is folyik oktatás. A 

szövetség egy másik elfogadott módosítása értelmében azokon a szakokon, ahol nincs állami 

oktatás valamely kisebbség nyelvén, külön helyeket kell biztosítani az illető kisebbséghez 

tartozó jelentkezőknek. A román állampolgárságú, külföldi egyetemen tanuló diákok 50 

százalékos kedvezménnyel utazhatnak a hazai vízi tömegközlekedési eszközökön és a vasúti 

járművek másodosztályán 30 éves korukig, ha felmutatják az adott tanévre érvényes 

diákigazolványukat – mondja ki az RMDSZ egy másik módosítása. 

 

Átnyúlhat a 2024-es választási évre a törvénytelenül épített úzvölgyi ortodox 

betonkeresztek eltávolítása 
2023. május 2. - Krónika, székelyhon.ro  

Átnyúlhat a négy választással terhelt 2024-es évre az úzvölgyi katonatemetőben illegálisan 

épített ortodox betonkeresztek lebontása. Kis Júlia kolozsvári jogász, Csíkszentmárton község 

polgármesteri hivatalának egyik jogi képviselője a Krónikának nyilatkozva rámutatott, 

Romániában minden bírósági végrehajtás nehézkes folyamat. A törvények az alperes számára 

számos jogi kiskaput biztosítanak, amellyel akadályozhatja a végrehajtás menetét. A jogász 

szerint a végrehajtási procedúra lépésről lépésre történő betartásával azonban érvényesíteni 

lehet a betonkeresztek eltávolítását elrendelő táblabírósági végzést. ,,Ez nem csak az úzvölgyi 

katonatemető esetében áll fenn. Minden, történytelenül felemelt építmény bírósági végzéssel 

történő lebontása hónapokba vagy akár egy évbe is beletelhet, amennyiben a pert vesztett fél 

jogi kiskapukat keres abban a reményben, hogy megússza a végrehajtást. Ez rendszerint 

Romániában sem történik meg, de időben elhúzódhat a végrehajtás időtartama” – nyilatkozta 

a szakember.  

 

Kötelező a székely rovásírás is Csíkszereda új városbejárati elemeire 
2023. május 2. – székelyhon.ro 

Elrajtolt május másodikától az arculati pályázat: Csíkszereda hét bejáratához kell tervezni 

olyan üdvözlő építményeket, elemeket, amelyek a város jelenét és múltját, az egész közösség 

értékrendjét, kultúráját megmutatni képesek. Jelenleg ugyanis néhány városbejáratnál a 

kommunizmus idejéből megmaradt építmény áll, amelyek nem jellemzik a várost – 
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https://maszol.ro/belfold/Jovahagyta-a-kepviselohaz-tanugyi-bizottsaga-a-felsooktatasi-torveny-tervezetet
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/atnyulhat-a-jovo-esztendore-az-torvenytelenul-epitett-uzvolgyi-ortodox-betonkeresztek-eltavolitasa
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/atnyulhat-a-jovo-esztendore-az-torvenytelenul-epitett-uzvolgyi-ortodox-betonkeresztek-eltavolitasa
https://szekelyhon.ro/aktualis/kotelezo-a-szekely-rovasiras-is-csikszereda-uj-varosbejarati-elemeire
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magyarázta Korodi Attila polgármester, aki hozzátette, a szakma részéről úgy látják, nagy az 

érdeklődés a pályázat iránt. Albert Sándor, Csíkszereda főépítésze az ötletpályázatról 

elmondta, szándékosan nem szabtak meg sok kikötést, hogy minél szélesebb tárházát nyissák 

meg az ötleteteknek. A csíkszeredai önkormányzati képviselők által megszavazott vonatkozó 

határozatban szerepel kikötésként, hogy a város neve románul, magyarul és székely 

rovásírással is szerepeljen az alkotásokon.  

 

A tavaszi akadémiára készül az EPP nőszervezete  
2023. május 2. – Bihari Napló 

Az RMDSZ Temesváron tartott 16. kongresszusa, valamint az Európai Néppárt (EPP) 

müncheni politikai közgyűlése volt a témája annak a sajtótájékoztatónak, melyet Biró Rozália 

parlamenti képviselő, az EPP nőszervezetének elnöke tartott kedd délelőtt Nagyváradon. 

Elmondta: a kongresszuson elfogadták a magyar romák egyenlő társadalmi részvételéről szóló 

állásfoglalást, mely abból indul ki, hogy Erdélyben mintegy százezer magyar nyelvű roma él, 

akik magyar (vagy többes) identitásuk mellett sok szálon kötődnek az erdélyi magyarság 

intézményrendszeréhez. Egy másik témára áttérve Biró Rozália bejelentette, hogy május 4-5-

én Münchenben fogja tartani politikai közgyűlését az Európai Néppárt (EPP) annak jegyében, 

hogy az Európai Bizottság 2023-t a Készségek Európai Éveként határozta meg. Kihasználva a 

lehetőséget, a közgyűlés egyfajta folytatásaként az Európai Néppárt nőszervezete (EPP-W) is 

megszervezi Tavaszi Akadémiáját – tájékoztatott. 

 

Miután a korábbi esperes püspök lett, újat választottak Szilágysomlyón 
2023. május 2. – maszol.ro 

A korábbi esperest püspökké választották a Királyhágómelléki Református Egyházkerületben, 

ezért újat kellett választani a Szilágysomlyói Református Egyházmegye élére. Vasárnap 

ünnepélyes keretek között iktatták be hivatalába Sándor András szilágysomlyói lelkipásztort. 

Az istentiszteleten a Királyhágómelléki Református Egyházkerület püspöke, Bogdán Szabolcs 

János, az egyházmegye korábbi esperese hirdette az igét. Seres Dénes RMDSZ-es parlamenti 

képviselő üdvözlőbeszédében hangsúlyozta: ha visszatekintünk és értékeljük a közelmúltat és 

jelent, bebizonyosodik, hogy nagy szükségünk van egymásra. A világjárvány és a háború, 

melyekre senki nem számított, azt igazolta, hogy együtt segíthetünk a rászorulókon és a 

Kárpátalján élő magyar közösségeken. Együtt, mert így lehet eredményeket elérni. De nemcsak 

a közelmúltban, hanem az elmúlt 30 évben is számíthattak egymásra. Az összefogás erejével 

valósítottak meg olyan feladatokat, melyek a közösség megmaradását szolgálják – fogalmazott 

a képviselő.  
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https://www.erdon.ro/helyi-kozelet/2023/05/a-tavaszi-akademiara-keszul-az-epp-noszervezete
https://maszol.ro/belfold/Miutan-a-korabbi-esperes-puspok-lett-ujat-valasztottak-Szilagysomlyon
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Egyre több település tartja be a kisebbségi nyelvi jogokra vonatkozó előírásokat, 

de vannak még hiányosságok 
2023. május 2. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó, bumm.sk  

Bukovszky László kisebbségi kormánybiztos a kisebbségi nyelvhasználati jogokkal kapcsolatos 

hiányosságok felszámolására szólította fel az önkormányzatokat. A kormánybiztos a nemzeti 

kisebbségek nyelvhasználati jogairól szóló 2021-2022-es jelentésre reagált. „A jelentés 

javarészt olyan szabálytalanságokra világít rá, amelyek miatt közigazgatási eljárás indítható és 

pénzbírság szabható ki” – mutatott rá a kormánybiztos hivatala. Hozzátette, hogy az írásos 

figyelmeztetést követően a településeknek május végéig kell beszámolniuk a hiányosságok 

felszámolásának módjáról és határidejéről, a kormánybiztos pedig megadta az 

önkormányzatoknak a kisebbségi törvény alkalmazásához szükséges szakmai és módszertani 

segítséget. A kormánybiztos hivatala megerősítette, folytatódik a hosszú távú tendencia, egyre 

emelkedik azoknak a kisebbségi településeknek a száma, amelyek maximális mértékben 

betartják a kisebbségi nyelvi jogokat. „A jelentés az önkormányzatok által kitöltött kérdőívek 

eredményeire támaszkodik, a települések a kisebbségi nyelvi jogokkal kapcsolatos 

kérdéskörökre válaszoltak” – tette hozzá a kisebbségi kormánybiztos hivatala. 

 

Méltatlanul kevés működési támogatást kaptak - A lévai Reviczky Társulás nyílt 

levéllel fordult a városvezetéshez 
2023. május 2. – ma7.sk  

A Reviczky Társulás elégedetlen a városi önkormányzattól az idei esztendőre kapott támogatás 

mértékével, a megítélt 1000 euróval. A társulás elnöke, Urbán Zoltán nyílt levélben fordult a 

városvezetéshez. „A kultúrára szánt forrás összesített mérlege 30 ezer euró, ami több mint 

tavaly s az előző években. Lévén a polgármesterrel a kapcsolatunk kielégítő, így bíztunk a 

múltban megítélt összegeknél nagyobb támogatásban, jogosan. Az év elején megtartott 

beszélgető est folyamán városunk első emberét erről is kérdeztük. Nem zárkózott el, sőt 

egyenesen támogatásáról biztosított minket az adott ügyben, s hangsúlyozta, hogy minden 

erejével azon fog dolgozni, hogy a költségvetésben a kultúrára allokált összeg meghaladja a 

múltbélieket. Igen ám, csak a komissziónak más volt az álláspontja, s mindössze 1000 eurót 

ítéltek meg, ami azért is kevés, mert 700 eurót »vissza is vesznek« ingatlanadó formájában” – 

fogalmazta meg kérdésünkre Urbán Zoltán.  

 

Futás a jövőért – elkezdődtek a XVIII. Komáromi Egyetemi Napok 
2023. május 2. – ma7.sk  

Május 2-től négy napon át „áll a bál” a Selye János Egyetemen, ahol a közösségépítő sport és 

művészeti jellegű programoknak, valamint a szórakoztató ismeretgyarapításnak jut a főszerep. 

A XVIII. Komáromi Egyetemi Napok nyitányaként kedden újra megvalósult a Futás a jövőért 
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https://ma7.sk/aktualis/egyre-tobb-telepules-tartja-be-a-kisebbsegi-nyelvi-jogokra-vonatkozo-eloirasokat-de-vannak
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https://ma7.sk/tajaink/meltatlanul-keves-mukodesi-tamogatast-kaptak-a-levai-reviczky-tarsulas-nyilt-levellel
https://ma7.sk/oktatas/futas-a-jovoert-elkezdodtek-a-xviii-komaromi-egyetemi-napok-kepekkel
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rendezvény, amelyen az egyetemistákkal együtt futottak a magyar óvodások, alap- és 

középiskolások. Hangsúlyozva, a Felvidéken az óvodától a diplomaszerzésig élni lehet és kell 

az anyanyelven való oktatás-nevelés lehetőségével. Az akciót az SJE vezetésének támogatásával 

szervező Hallgatói Önkormányzat a „fordított stafétafutást” úgy bonyolította le, hogy az 

egyetemisták a Sirály Kollégiumnál rajtoltak, majd az Eötvös utca elejéről a középiskolások, az 

uszodától az alapiskolások, a Nádor utca elejétől pedig az óvodások is csatlakoztak a futók egyre 

népesebb táborához. 

 
Megnövekedett a turisták száma Vajdaságban: Újvidék és Szabadka a 

leglátogatottabb 
2023. május 2. – Vajma.info 

Az idei év első három hónapjában 115.157 turista látogatott Vajdaságba, ami 6,5 százalékkal 

több a 2022-es időarányoshoz viszonyítva, közölte Vajdaság Idegenforgalmi Szervezete. A 

külföldi turisták száma ötödével nőtt, és 52.276 főt tett ki. Az említett időszakban sikerült elérni 

a 366.088 vendégéjszakát, ami 10,5 százalékos növekedést jelent 2022 azonos időszakához 

képest, ebből a külföldi vendégek 183.915 éjszakát töltöttek Vajdaságban, vagyis 25,6 

százalékkal többet, mint a tavalyi év első negyedében. Újvidék és Szabadka volt a 

leglátogatottabb város, a fürdők közül pedig a redneki (Vrdnik) gyógyfürdő volt a 

legnépszerűbb. Vajdaság Idegenforgalmi Szervezetének információs központját az említett 

időszakban elsősorban a belföldi turisták keresték fel, a külföldiek közül pedig a legtöbben 

Oroszországból, Németországból, az Egyesült Arab Emírségekből, Szlovéniából és 

Horvátországból érkeztek, írja a Tanjug. 

 

Ima a bőséges termésért 
2023. május 3. – Magyarszo.rs 

A búzaszentelés a határban, a búza- és a gabonaföldeknek a megáldása jelentős a keresztény 

liturgiákban. Kúlán az eseményt minden évben április utolsó, vagy május első szombatján 

tartják, más-más búzával bevetett parcellán. Az idén április 29-én jegyezték az eseményt, 

Juhász György, a Szent György-plébániatemplom esperes plébánosa és a kúlai születésű Miocs 

József, a szabadkai Pulinum rektora, a helyi pasztorális tanács tagjai több mezőgazdasági 

termelő és a hívek jelenlétében Körmöczi Rókus búzaparcelláján áldotta meg a vetést. 

Imádkoztak a jó termésért és a természeti csapások elhárításáért. A szertartást követően 

Juhász György atya elmondta, a búzaszentelés ősi szokás, Szent Márk evangélista napján, 

április 25-én van, Kúlán viszont az ezt követő szombaton tartják meg, mivel a tavaszi vetési 

időszak idején a gazdák és az emberek akkor érnek rá. 
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https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/28498/Megnovekedett-a-turistak-szama-Vajdasagban-Ujvidek-es-Szabadka-a-leglatogatottabb.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/28498/Megnovekedett-a-turistak-szama-Vajdasagban-Ujvidek-es-Szabadka-a-leglatogatottabb.html
https://www.magyarszo.rs/hu/5225/vajdasag/285203/Ima-a-b%C5%91s%C3%A9ges-term%C3%A9s%C3%A9rt-k%C3%BAla-b%C3%BAzaszentel%C3%A9s.htm
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Majálisi vidámságok 
2023. május 2. – Magyarszo.rs 

Az időjárás az idén kegyes volt a munka ünnepét szabadban töltők számára. A hosszú hétvége 

igazi tavaszi napsütéssel köszöntött be, ami kitartott egészen keddig, amikor sok helyütt 

beborult az ég. A szabadban majálisozók kedvét ez sem vehette el, hiszen az eső nem esett és a 

hőmérséklet is több mint elegendő volt a majálisi piknik befejezésére. Habár a munka ünnepe 

a nemzetközi munkásmozgalmak által kiharcolt ünnepnap, és a legtöbb országban, így 

Szerbiában is hivatalos állami szabadnap, amely a munkások által elért gazdasági és szociális 

vívmányokról hivatott megemlékezni, az elmúlt évtizedek során az ünnep elvesztette 

munkásmozgalmi jellegét. Manapság elsősorban a szórakoztató és aktív pihenést nyújtó 

programok szervezésére, valamint a természetben és a családdal való időtöltésre tevődött át a 

hangsúly. Ezen programok közül Szerbiában a palicsi majális számít a legnagyobb ilyen jellegű 

rendezvénynek. 

            
Ismét hosszabbították a hadiállapotot Ukrajnában 
2023. május 2. – Karpatalja.ma 

Ukrajna Legfelsőbb Tanácsa ismét a hadiállapot hosszabbításáról döntött. 2023. május 20-tól 

újabb 90 napra hosszabbítják az időintervallumot. Erről 333 képviselő szavazott kedden. Így a 

legfelsőbb tanács augusztus 18-ig hosszabbította meg a hadiállapotot. 

 

Beregszászban járt Ferencváros polgármestere 
2023. május 2. – MTI, hirado.hu, karpatalja.ma 

Megbeszélést tartott Babják Zoltán, Beregszász polgármestere, valamint Baranyi Krisztina, 

Ferencváros polgármesterasszonya és küldöttsége. Erről Beregszász polgármestere adott hírt 

május 2-án a Facebook-oldalán. Mint írta, a delegáció megismerkedhetett a belső-ukrajnai 

menekültek életkörülményeivel. A polgármester köszönetet mondott a segítségért, amit 

Ferencváros nyújtott átmeneti szállások, legyőzhetetlenségi pontok és melegedők 

kialakításában, továbbá a város kamerás megfigyelőrendszerének kiépítésében. Babják Zoltán 

kijelentette: a videómegfigyelő kamerarendszer kiépítése által „jelentősen megnőtt a kistérség 

biztonsági szintje”. A ferencvárosi delegáció Bucsába is el fog látogatni – jegyezte meg a 

polgármester. 

 

Előadást tartottak diákoknak a kárpátaljai rendőrök 
2023. május 2. – karpatalja.ma, kiszo.net 

Az Ungvári 20. Számú Líceum diákjai látogatást tettek a kárpátaljai rendőrség kutyaképző 

központjában. A hírt a rendőrség hivatalos oldalán tették közzé. A diákok megismerkedhettek 

a kiképzés menetével, láthatták a szolgálati kutyák készségeit, hogy hogyan képezik ki őket. A 

központ munkatársai előadást is tartottak, melyben elmondták, hogyan válasszák ki a 
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https://www.magyarszo.rs/hu/5224/vajdasag/285201/Maj%C3%A1lisi-vid%C3%A1ms%C3%A1gok-maj%C3%A1lis.htm
https://karpatalja.ma/haboru/ismet-hosszabbitottak-a-hadiallapotot-ukrajnaban/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/beregszaszban-jart-ferencvaros-polgarmestere/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/eloadast-tartottak-diakoknak-a-karpataljai-rendorok/
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négylábúakat, és milyen feladatokat kapnak. Valamelyik kutya kábítószer, valamelyik 

robbanóanyag, más fajták pedig emberek keresésében és megtalálásában jeleskedik. 

 

ORFK: csaknem tizenegyezren érkeztek Ukrajnából kedden 
2023. május 3. – MTI, Hirado.hu, Ma.hu 

Az ukrán-magyar határszakaszon 5332-en léptek be Magyarországra kedden, a román-magyar 

határszakaszon belépők közül pedig 5538-an nyilatkoztak úgy, hogy Ukrajnából érkeztek - 

tájékoztatta az Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) szerdán az MTI-t. A beléptetettek 

közül a rendőrség 72 embernek állított ki ideiglenes tartózkodásra jogosító igazolást, amely 30 

napig érvényes. Nekik ez idő alatt kell felkeresniük az Országos Idegenrendészeti 

Főigazgatóság tartózkodási helyük szerint illetékes hivatalát a végleges okmányok 

beszerzéséért - áll a közleményben. Vonattal 54 ember - köztük 17 gyermek - érkezett 

Budapestre az ukrajnai háború elől menekülve - tudatta az ORFK. A Budapesti Rendőr-

főkapitányság a police.hu oldalon azt közölte, hogy a Készenléti Rendőrséggel segíti az 

Ukrajnából vonattal érkező menekülteket. A feladatokban támogatást nyújt a Budapesti 

Polgárőr Szövetség is. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. május 2. – Kossuth Rádió 

 

A Romániai Magyar Demokrata Szövetség első helyre a magyar érdekeket teszi, a közösségért 

kormányoz, az eredmények pedig közösek – jelentette ki a szövetségi elnök az RMDSZ 16. 

kongresszusán Temesváron. A küldöttek döntő többsége újabb négyéves mandátummal bízta 

meg Kelemen Hunort.  

 

A temesvári RMDSZ-kongresszus szombati zárónapján jelen volt Markó Attila korábbi 

kisebbségi államtitkár, a restitúciós bizottság volt tagja is, akit csütörtökön az utolsó perben is 

felmentettek az ellene felhozott vádak alól. A 2014 november 20-a óta eltelt közel nyolc és fél 

év alatt ötször emeltek vádat ellene, ezek közül három perben felmentették, kettőben az 

ügyészség ejtette a vádat.  Nyolc és fél év távollét, magyarországi tartózkodás után első útja 

Temesvárra vezetett, ahol a küldöttek nagy tapssal fogadták.  
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/05/03/orfk-csaknem-tizenegyezren-erkeztek-ukrajnabol-kedden
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Szerbiában közzétették a tavaly októberi népszámlálás nemzetiségi adatait. Az országban élő 

magyarok lélekszáma az utolsó népszámlálás óta több mint egynegyedével, 70  ezerrel 

csökkent. A legtöbb magyar még mindig Szabadkán él, bár a városban már többségben vannak 

a szerbek. Szerbiában ma 5 olyan járás van, ahol a magyar lakosság van többségben.   

 

Falu-  és családtörténet, egy neves tánccsoport múltja, helyi mesterségek, illetve az önkéntes 

tűzoltók történetei - csak néhány a 10. helytörténeti diákkonferencia témái közül. A szenci 

iskolákban bő 10 évvel ezelőtt kezdtek komolyabb formában foglalkozni a helytörténettel, s 

ebből természetesen a diákok sem maradtak ki, és idén már a 10. alkalommal mutatták be 

kutatásaik eredményeit az alap- és középiskolások. 

 

A Washington melletti McLean-ben rendezték meg a hétvégén a Magyar Örökség Fesztivált. A 

környék legnagyobb magyar fesztiválját a Kossuth Alapítvány szervezte, a magyar közösség 

erősítésére, és a magyar kultúra bemutatására is. Tavaly rendezték meg először, idén pedig 

teltház volt. A magyar szervezetek standokkal voltak kint, a Magyar Amerikai Koalíció, az 

Amerikai Magyar Szövetség, a magyar egyházak, a Hungary Foundation, nagykövetség. 

Hagyományos magyar ételeket lehetett venni és enni - rétest, gulyást, kürtőskalácsot, Dobos-

tortát, de volt Sport-szelet, Győri keksz, ErősPista is.  

 

A  McLean-ben második alkalommal megrendezett Magyar Örökség Fesztivál nagy siker volt, 

és talán hagyományt is teremtett. A nagyváradi Festum Varadinum azonban már a térség egyik 

legnagyobb kulturális rendezvénye. Idén 31. alkalommal rendezik meg, sőt a kéthetes fesztivál 

előrendezvényei már el is kezdődtek, bár hivatalosan csak május 7-én nyílik a Festum 

Varadinum. 


